



ကညီဂ်ဝီခွဲးယာ်ကရူာ်

မၤနီၣ်မၤယါတၢ်မၤဘၣ်ဒီးဘၣ်ထံးပုၤဂ်ဝီခွဲးယာ်လၢကီၢ်ပယီၤခိၣ်ဒုသပီပုၤ

### တၢ်ကဲထီၣ်သးတၢ်ဟ်ဖျါ

လၢယူၤလံ ၂၆ သီ, ၂၀၁၈ နံၣ် / KHRG လံာ်ကတြၢ်နီၣ်ဂံၢ်-18-55-13

## ဒုသထူၣ် တၢ်ကဲထီၣ်သးတၢ်ဟ်ဖျါ: တၢ်မၤတရီၤတပါပိာ်မုာ်က့ၢ်ဂီၤ ဖဲဘံလ့ ကီၢ်ဆၣ် လၢဒံၣ်စဲဘၣ် ၂၀၁၇ နံၣ်

တၢ်ကဲထီၣ်သးတၢ်ဟ်ဖျါတဘျီတဘျီအံၤဟ်ဖျါဝဲ တၢ်မၤတရီၤတပါပိာ်မုာ်ဖိသ့ၣ်အက့ၢ်အဂီၢ်လၢအကဲထီၣ်သးဖဲ က့ၢ်ဖဲဒီးခိၣ်သပီ, ဘံလ့ ကီၢ်ဆၣ်, ဒုသထူၣ်ကီၢ်ဂျၢ်န့ၣ်လီၤ. ပိာ်မုာ်ဖိသ့ၣ်လၢ အဘၣ်တၢ်မၤတရီၤတပါအနီၣ်ခိၣ်က့ၢ်ဂီၤတဂၤ လၢအမံၤမုာ်ဝဲနီၣ်ခါမုာ်အံၤ မုာ်ပုၤလၢ အခိၣ်န့ၣ်တဘျီလီၤဘၣ်စးဘၣ်ဒီးဘၣ်တၢ်နၤမုာ်ဒီးပလၢအံၤလၢ အသရၣ်က့ၢ်ခိၣ်သ့ၣ်န့ၣ်အူၤန့ၣ်လီၤ. ပုၤမၤကမုာ်တၢ် တဂၤအံၤ ဘၣ်တၢ်ဖိၣ်န့ၣ်အံၤဘၣ်ဆၣ် တၢ်ပျၢ်က့ၢ်အံၤလၢတစီၤဖိအတီၢ်ပုၤဒီး တၢ်ဆိတလဲအံၤအူၤက့ၢ်အဂၤတဖျါန့ၣ်လီၤ. လၢတၢ် န့ၣ်အယံ, လီၤကဝီၤသဝီဖိတဖျါ ဘၣ်ယံၣ်ဘၣ်ဘျီဝဲလၢသရၣ်သ့ၣ်န့ၣ်အူၤအံၤ ကမၤတရီၤတပါဒီးပလၢဒီး ဖိသ့ၣ်တဖျါလၢခံ ဒီးတၢ်တပံးန့ၣ်အံၤအဂ့ၢ်တမံၤဘၣ်န့ၣ်လီၤ.

### တၢ်ကဲထီၣ်သးတၢ်ဟ်ဖျါ | ဘံလ့ကီၢ်ဆၣ်, ဒုသထူၣ်ကီၢ်ဂျၢ် (လၢဒံၣ်စဲဘၣ် ၂၀၁၇ နံၣ်)

တၢ်ကဲထီၣ်သးတၢ်ဟ်ဖျါလံာ်တဘျီအံၤ ဘၣ်တၢ်ကွဲးအံၤခိၣ်ဖျိ ပျီပုၤပုၤမၤသကိးတၢ်ဖဲဒုသထူၣ်ကီၢ်ဂျၢ်လၢအဘၣ် တၢ်နံၣ်လိအံၤ လၢကညီဂ်ဝီခွဲးယာ်ကရူာ် KHRG လၢကမၤနီၣ်မၤယါ တၢ်မၤဘၣ်ဒီးပုၤဂ်ဝီခွဲးယာ် အတၢ် အိၣ်သးတဖျါဖဲလီၤကဝီၤပုၤန့ၣ်လီၤ. လံာ်ဟ်ဖျါတဘျီအံၤ ဘၣ်တၢ်ဒီးန့ၣ်အံၤဖဲ လၢမုၤ ၂၀၁၈ နံၣ် ယုာ်ဒီးတၢ်

<sup>1</sup> ကညီဂ်ဝီခွဲးယာ်ကရူာ် KHRG နံၣ်လိဝဲပျီပုၤပုၤမၤသကိးတၢ်တဖျါလၢ ကီၢ်ပယီၤမုာ်ထီၣ်တကပလၢကမၤနီၣ်မၤယါ တၢ်မၤအာ မၤပယုၤတၢ်ကဲထီၣ်သးတဖျါ ခိၣ်ဖျိတၢ်ဟ်ဖျါတဖျါ ဒ်တၢ်ဟ်ပနီၣ်တၢ်အတီၢ်ပတီၢ်တၢ်မၤအကျဲအသိးဒီး မၤဝဲတၢ်ထံၣ်လိာ်သံက့ၢ်ဒီး သဝီဖိအဂၤတဖျါ, ကွဲးဖျါထီၣ်ဟီၣ်ကဝီၤတၢ်ဟ်ဖျါတဖျါလၢဘၣ်ယးဖဲ တၢ်လီၤလၢအဝဲသ့ၣ်ညီန့ၣ်ဝဲတဖျါန့ၣ်လီၤ. ဖဲတၢ်ကွဲး ထီၣ်ဝဲတၢ်မၤနီၣ်မၤယါပုၤဂ်ဝီခွဲးယာ်တၢ် မၤအာပယုၤအလံာ်ဟ်ဖျါအခါ ပျီပုၤပုၤမၤတၢ်ဖိတဖျါဘၣ်တၢ်ဟ့ၣ်ဂံၢ်ဟ့ၣ်ဘါအံၤလၢက မၤနီၣ်မၤယါဝဲတၢ်မၤပယုၤပုၤဂ်ဝီခွဲးယာ်လၢအဝဲသ့ၣ်ဆိမိၣ်လၢအကါခိၣ်တဖျါ ခိၣ်ဖျိတၢ်မၤလီၤတၢ်တၢ်ဂ့ၢ်တၢ်ကျိတဖျါလၢ တၢ်ဂ့ၢ် ခိၣ်ထံးတဖျါလၢကျဲအါဘိးဒီး ဒ်မၤန့ၣ်အံၤလၢဂံၢ်ခိၣ်ထံးအသိး ဒီးတၢ်ကဲထီၣ်သးအတၢ်ဆိတလဲအတၢ်ထီၣ်သတြီၤသ့ၣ်တဖျါန့ၣ် လီၤ.

ကစီဉ်အဂၢတဖၣ်လၢအမ့ၢ် တၢ်ကဲထီၣ်သးတၢ်ဟ်ဖျါ အဂၢ (၂) ဘၣ်လၢဘၣ်တၢ်ဆၢထီၣ်အီၤလၢ နူသထူၣ်ကီၢ် ရၣ်န့ၣ်လီၤ.<sup>၂</sup>

**(၁)တပတီၢ်-တၢ်ကဲထီၣ်သးအဂ့ၢ်လီၤတၢ်လီၤဆဲး**

တၢ်ကဲထီၣ်သးအကလုာ်	တၢ်မၤတရီၤတပတီၢ်မုၢ်က့ၢ်ဂီၤ
တၢ်ကဲထီၣ်သးမ့ၢ်နံၤမ့ၢ်သီ	လၢဒံၣ်စဲဘၢၣ် ၅သီ, ၂၀၁၇ နံၣ်
တၢ်ကဲထီၣ်သးတၢ်လီၤတၢ်ကျဲ (သဝီ, ကရူၢ်, ကီၢ်ဆၣ်, ကီၢ်ရၣ်)	သ--- သဝီ, ဘံလုကီၢ်ဆၣ်, နူသထူၣ်ကီၢ်ရၣ်

ပုၤလၢအတူၢ်ဘၣ်တၢ်တဂၤအဂ့ၢ်အကျိၤ	
မံၤ	နီၢ်ဖ---
သးနံၣ်	၁၅ နံၣ်
မုၢ်/ခါ	မုၢ်
ကလုာ်	ကညီ
ဟံၣ်ဖိယီဖိ အိၣ် /တအိၣ်	တအိၣ်
တၢ်ဖဲးတၢ်မၤ	ဖိသၣ်
တၢ်ဘူၣ်တၢ်ဘါ	ဘူးဒး
တၢ်ဟံမုၢ်ဒါ /လီၤလၢ	ဖိသၣ်
အိၣ်ဆိးနူသဝီ	က---

<sup>2</sup> လၢတၢ်ကမၤဂ့ၢ်ထီၣ် KHRG အကျိၤအကျဲတဖၣ်ဖျါဖျါဖျါ ကဂ့ၢ်ထီၣ်အဂီၢ်ဒီး န်သိးကန့ၢ်အါထီၣ် တၢ်ဆဲးကျိးအတၢ်လဲၤဒီဖျါ တဖၣ်လီၤလီၤဒဲးဒဲး သဝီဖိလၢကီၢ်ပယီၤထးဒိတကပၤအတၢ်ထံၣ်တၢ်ဆိကမိၣ်တဖၣ် ဒီးနီၤ KHRG အတၢ်ပညိၣ်အိၣ်ဝဲအသိး လၢကတီၣ်ထီၣ် တၢ်ကစီဉ်လၢဒီးန့ၢ်ဘၣ်လၢပျီပူၤတဖၣ်ခဲလၢာ် ဖဲဘၣ်တၢ်မၤအီၤဒ်အကျိၤ အကျဲအိၣ်ဝဲအသိးဝံၤဒီး တၢ်ကျိၣ်ထံ အီၤဒီးတၢ်ကွၢ်ကဒါက့ၤ ပုၤလၢအတူၢ်ဘၣ်တၢ်အဂၢအတၢ်ဘၣ်တၢ်ဘၢအဂီၢ်ဒီး ဘၣ်တၢ်မၤဘၢအဂ့ၢ်အကျိၤလၢအကါဒိၣ်တဖၣ် န့ၣ်လီၤ. လံာ်ဟ်ဖျါလၢအဘူးအတၢ်အဂၢတဖၣ် ဘၣ်တၢ်နီၤဖးလီၤဆူ တၢ်ကစီဉ်အကလုာ် တၢ်ဂ့ၢ်တၢ်လီၤတၢ်ကျဲဒီးအနံၣ်သ့ၣ် တဖၣ်န့ၣ်လီၤ. မ့ၢ်ဘၣ်သးဖးအါထီၣ် တၢ်ဂ့ၢ်အဂၢလၢအဘၣ်ထွဲလိာ်သးတဖၣ်တခါစုၣ်အဂီၢ် ဝံသးစူၤကွၢ်ဘၣ်လၢ KHRG တၢ်ကစီဉ်သန့တက့ၢ်.

ပုလဲအမေအာပယွဲတၢ်တဂၢအဂ့ၢ်အကျိၤ			
မံၤ	လီၤလၢ	မူဒါလီၤ တၢ်လီၤ	နီၢ်ကစၢ်အိၣ်ဆိးတၢ်လီၤ
အူသဲၣ်နဲၤအူ	က့ၢ်ခိၣ် (ကီၢ်ပယီၤပဒိၣ်)	သ---သဝီ	က့ၢ်ထီၤ

**(၂)ပတီၢ်တပတီၢ်-တၢ်ဂ့ၢ်တၢ်ကျိၤအကံၢ်အစီ**

**၁. ရဲပုးပုၤနဟံးန့ၢ်တၢ်ကဲထီၣ်သးတခါအံၤ တဆိဘၣ်တဆိတက့ၢ်.**

ယၤ (ကညီၣ်ဂ့ၢ်ဝီခွဲးယၢ်ကရူၢ်ပျီၤပုၤမၤတၢ်ဖိတဂၢ) မၤတၢ်သံကွၢ်သံဒီးဒီး ပုၤတူၢ်ဘၣ်တၢ်အမုၢ်ဂၢၤဖဲ လၢယနူၤအါရံၤ ၈ သီ, ၂၀၁၈ နံၣ်န့ၣ်လီၤ.

**ကွဲးနီၣ်ပုၤလၢဟ့ၣ်တၢ်ဂ့ၢ်အံၤတဂၢစုၣ်စုၣ်သ့ၣ်ညါ တၢ်ဂ့ၢ်အံၤအမုၢ်အတီၤလၢကျဲးလဲၣ်.**

တၢ်ဂ့ၢ်တၢ်ကျိၤအံၤ မ့ၢ်တၢ်အမုၢ်အတီၤ မ့ၢ်လၢယနူၤအါရံၤလီၤလီၤလၢ ပုၤတူၢ်ဘၣ်တၢ် အမုၢ်ဂၢၤအနီၢ်ကစၢ်ဒဲးအိၣ်ဖဲအိၣ်ဖဲတၢ်ကဲထီၣ်သးအလီၤန့ၣ်လီၤ. အဲၤဟ့ၣ်အါထီၣ်ယၤ တၢ်ဂ့ၢ်တၢ်ကျိၤလၢ တၢ်သံကွၢ်သံဒီးအပူၤန့ၣ်လီၤ.

**(၃)ပတီၢ်တပတီၢ်-ဟံၤဖျါတၢ်ကဲထီၣ်သးအဂ့ၢ်အကျိၤလၢလၢပုၤပုၤတက့ၢ်**

**ဟံၤဖျါတၢ်ကဲထီၣ်သးအဂ့ၢ်အကျိၤလၢလၢပုၤပုၤတက့ၢ်.**

ဖဲ လၢဒဲးတၢ် ၅သီ, ၂၀၁၇ နံၣ်န့ၣ် အူသဲၣ်နဲၤအူလၢ အမုၢ်ဝဲတီၤဖုၣ်က့ၢ်ခိၣ်တဂၢအံၤ မၤတရီၤတပၢ်ပိၣ်မုၢ်ဖိသ့ၣ်လၢ အအိၣ်ဝဲ ၁၅ နံၣ် နီၢ် ၅---လၢအခိၣ်န့ၣ်တဘၣ်လီၤဘၣ်စးဘၣ်တဂၢ အက့ၢ်အဂီၢ်န့ၣ်လီၤ.

ဖဲမုၢ်နံၤအဲၤန့ၣ်န့ၣ်, သရၣ်က့ၢ်ခိၣ်တဂၢအံၤမူၤဝဲသံးန့ၣ်လီၤ. အဲၤဟဲဆူ နီၢ်၅--- အဟံၣ်ဒဲးသိးအက မၤပုၤအလီၤတဲစိအကံၢ်န့ၣ်လီၤ. ဖဲသရၣ်အံၤဟဲန့ၣ်လီၤဟံၣ်ပူၤအခါ, ပိၣ်မုၢ်ဖိအံၤအမိၢ်အဟံၤမၤအီၤ ဒဲးသိးကမၤပျီၤဟံၣ် မ့ၢ်လၢအဟံၣ်ကဲသရၣ်က့ၢ်ခိၣ်တဂၢအံၤ ဒဲးအမုၢ်ပုၤတမ့ၢ်အယီၤန့ၣ်လီၤ. ဖဲပိၣ်မုၢ်ဖိအံၤအိၣ်ဝဲတဂၢအခါ အူသဲၣ်နဲၤအူအံၤ မၤဆူၣ်ထီၣ်အသးဒီး ဂုၢ်ကျဲးစးနၢမူၤဝဲပိၣ်မုၢ်ဖိအံၤလီၤ. ဖဲအဲၤဂုၢ်ကျဲးစးနၢမူၤတၢ်အခါ, ပိၣ်မုၢ်ဖိအမိၢ်အဟံၤ ဒီးပုၤအဂၢတနီၤအိၣ်လၢဟံၣ်လီၤခဲ ဒီး ကွၢ်ဝဲတၢ်ဂီၤမူန့ၣ်လီၤ.

ဖဲအူသဲၣ်နဲၤအူ ဂုၢ်ကျဲးစးမၤဆူၣ်ထီၣ်အသးလၢ နီၢ်၅--- အံၤအဖိခိၣ်အခါ, ပိၣ်မုၢ်ဖိအံၤအဖါတၢ် စီၤရ--- ထံၣ်ဝဲတၢ်ကဲထီၣ်အသးအံၤဒီး တီၣ်ထီၣ်တၢ်ဂ့ၢ်ဆူပုၤဘၣ်မူဘၣ်ဒါအိၣ်န့ၣ်လီၤ. သရၣ်က့ၢ်ခိၣ်တဂၢအံၤ ဘၣ်တၢ်ဖိၣ်အီၤဒီး တၢ်ခးတၢ်အစုန့ၣ်လီၤ. ဒီးဖျါလၢ ပုၤဘၣ်မူဘၣ်ဒါသ့ၣ်တဖၣ် အတၢ်သးပဒုၣ်စ့ၤဝဲအယီၤ, အူသဲၣ်နဲၤအူအံၤ ထူၣ်ဖျဲးထီၣ်ကွၢ်လၢ တၢ်ခးတၢ်အစုန့ၣ်လီၤ. ဒဲးလဲၣ်ဂ့ၢ်ဒဲးလဲၣ်ဂ့ၢ် လၢတစီၢ်ဖိအတီၤပူၤ ဘၣ်တၢ်ဖိၣ်န့ၢ်ကဒါက့ၢ်အီၤ တဘျီက

ဒီးန့ၣ်လီၤ.

လၢတၢ်ကဘျါရဲၣ် တၢ်ကဲထီၣ်သးတခါအံၤအဂီၢ်, ဟီၣ်ကဝီၤပုၤဘၣ်မူဘၣ်ဒါတဖၣ် ကိးတၢ်အိၣ်ဖျိၣ်ဒီး ကရူၢ်ခိၣ်နါဒီး ကိုၣ်ခိၣ်ကိးဂၤဒီးဖဲ သဝီအိၣ်ဘူးတဖၣ် လၢအပၣ်ယုၣ်ဒီး စ---, ထ---, ယ---, သ---, ဝ--- ဒီး အ--- သဝီတဖၣ်န့ၣ်လီၤ.

ဟီၣ်ကဝီၤသဝီဖိလၢ သ---သဝီတဂၤတဲၣ်လၢ အူသဲၣ်နဲၤအူအံၤယုၣ်ကညးဝဲ ပိၣ်မုၢ်ဖိအမိၢ်အပၢ်ဒ်သိး အသုတဟံး ထီၣ် တၢ်ဂ့ၢ်ဆူညါကွၢ်ကွၢ်တဂ့ၢ်န့ၣ်လီၤ. မ့ၢ်လၢပိၣ်မုၢ်ဖိအမိၢ်အပၢ်တခီ စံးဆၢလၢ တၢ်ဂ့ၢ်အံၤ အိၣ်လၢပုၤဘၣ်မူဘၣ်ဒါတဖၣ်အစုပူၤန့ၣ်လီၤ. အဝဲသ့ၣ်တအဲၣ်ဒီးစ့ၢ်ကိးလၢ အူသဲၣ်နဲၤအူ ကဆဲးသိၣ်လိတၢ်ဖဲ အဝဲသ့ၣ်အသဝီဆူညါလၢဘၣ်.

အူသဲၣ်နဲၤအူအံၤ ဘၣ်တၢ်ထံၣ်န့ၢ်အီၤ ဒ်ပုၤတၢ်ကမၢ်အိၣ်တဂၤဘၣ်ဆၣ်, ပုၤလီၢ်ကဝီၤဖိတဖၣ် သ့ၣ်ညါဘၣ်ဝဲလၢ အဝဲတဘၣ်တၢ်စံၣ်ညီၣ်အီၤလၢ အမၤတရီၢ်တပါဘၣ်ပိၣ်မုၢ်အံၤ အက့ၢ်အဂီၢ်အယိန့ၣ်ဘၣ်. ဒ်န့ၣ်အသိး, အူလူၤမိၢ်ဖိလၢအမ့ၢ်ဘံလုၤကိၢ်ဆၣ် ကူၣ်သ့မူဒါခိၣ်ခံအံၤ ဟဲက့ၤကိး အူသဲၣ်နဲၤအူယုၣ်ဒီးအီၤ ဆူဂ့ၢ်အိၣ်ဘူးတဖျါန့ၣ်လီၤ. အူသဲၣ်နဲၤဖိအံၤ ဘၣ်တၢ်ဟ့ၣ်မူဟ့ၣ်ဒါအီၤလၢ ကိၢ်ပယီၤပဒိၣ်အယိ အူမိၢ်လူၤအူစံးဝဲ ကိုၣ်ခိၣ်တဂၤအံၤ မ့ၢ်အဝဲသ့ၣ် အပုၤအယိ အဝဲသ့ၣ်အမူအဒါအိၣ်လၢ ကဘၣ်ကွၢ်ထွဲကဟုကယၢ်က့ၤအီၤန့ၣ်လီၤ.

မ့ၢ်လၢတၢ်တထံၣ်စိကွၢ်ဖျါအီၤကိးထံၣ်ဒဲးအယိ, ပုၤလီၢ်ကဝီၤဖိတဖၣ်န့ၣ်ဝဲလၢ အူသဲၣ်နဲၤအူအံၤ တၢ်တဟံးန့ၢ်အဂ့ၢ် တုၤလီၤတီၤလီၤ လၢတၢ်မၤတရီၢ်တပါဝဲ ပိၣ်မုၢ်ဖိတဂၤအံၤအက့ၢ်အဂီၢ်ဘၣ်န့ၣ်လီၤ. ဟီၣ်ကဝီၤသဝီဖိတဖၣ် ဆိကမိၣ်ဝဲလၢ အူသဲၣ်နဲၤအူအံၤ တကြၢးဟံးလၢ ကိုၣ်ခိၣ်အလီၤအလၢဘၣ်န့ၣ်လီၤ. အဝဲသ့ၣ်န့ၢ်စ့ၢ်ကိးလၢ သဲၣ်နဲၤအူအံၤ ကြၢးဘၣ်တၢ်စံၣ်ညီၣ်အီၤ ဒ်တၢ်သိၣ်တၢ်သိအသိးန့ၣ်လီၤ. ဒ်လဲၣ်ဂ့ၢ်ဒ်လဲၣ်ဂ့ၢ် တၢ်တစံၣ်ညီၣ် အူသဲၣ်နဲၤအူအံၤ တဘၣ်တၢ်စံၣ်ညီၣ်အီၤအမဲၣ်ညါ ဘၣ်တၢ်ဟ့ၣ်မူဟ့ၣ်ဒါအီၤ လၢကိုၣ်လၢသဝီအဂၤတဖျါန့ၣ်လီၤ. အဝဲလဲၤကဲဒဲး သရၣ်ကိုၣ်ခိၣ်ဖဲ သဝီတဖျါန့ၣ် ဒ်တၢ်လဲၤမၤပုၤဝဲသရၣ်ကိုၣ်ခိၣ်ဖဲ တၢ်လီၢ်အဝဲန့ၣ်န့ၣ်လီၤ.

ဖဲယ (ကညီၣ်ဂီၢ်ဝိခွဲးယၢ်ကရူၢ်ပူၤပုၤထၢတၢ်ကစီၣ်) လဲၤမၤတၢ်ထံၣ်လိၣ်သံကွၢ်ဒီး ပုၤမၤတၢ်ဖိလၢ ကညီၣ်ပိၣ်မုၢ်ကရၢ KWO တဂၤဒီး အဝဲစံးဘၣ်ယၢလၢ တၢ်တမၤဆၢက့ၤ တၢ်ဂ့ၢ်တခါအံၤ (လၢဟီၣ်ကဝီၤပုၤဘၣ်မူဘၣ်ဒါတကပၤ) အဖိခိၣ်, မ့ၢ်တၢ်လၢ တၢ်ပၣ်ဖးတၢ်အန့ၣ်အဆၢ ထီၣ်ပိၣ်မုၢ်တဖၣ်န့ၣ်လီၤ. အဝဲစံးစ့ၢ်ကိးဝဲလၢ “ပကဲပိၣ်မုၢ်အယိ တၢ်ဂ့ၢ်ဒ်အံၤသ့ၣ်တဖၣ် တၢ်တဟံးန့ၢ်အဂ့ၢ်တုၤလီၤတီၤလီၤလၢ ပုၤမၤကမၢ်တၢ်အဖိခိၣ်ဘၣ်န့ၣ်လီၤ”.

**(၄)ပတီၢ်တပတီၢ်-တၢ်ယုၣ်န့ၣ်အခွဲး**

မ့ၢ်ပုၤလၢအတူၢ်ဘၣ်တၢ်ဖၣ် ဟ့ၣ်ပုၤတၢ်ခွဲးတၢ်ယၢလၢ ပကသုတၢ်ဂ့ၢ်တၢ်ကျိၤတခါအံၤခါ, ဟ့ၣ်ပုၤတၢ်ခွဲးတၢ်ယၢလၢ ပကသုတၢ် ဂ့ၢ်အံၤလၢကျဲၣ်လဲၣ်.

ပုၤတူၢ်ဘၣ်တၢ်ဖိ အမုၢ်ဂၢ်အနီၢ်ကစၢ်ဟ့ၣ်ဝဲ ကညီၣ်ဂီၢ်ဝိခွဲးယၢ်ကရူၢ်လၢ ကသုဝဲတၢ်ဂ့ၢ်အံၤန့ၣ်လီၤ.